
Bantega 27 november 2024 

Brief namens de inwoners van Bantega 
Aan de gemeenteraadsleden van De Fryske Marren 

Onderwerp: voornemen om een munitiedepot te vestigen in Bantega 

 

Geachte gemeenteraadsleden, 

Het zal u de afgelopen weken ongetwijfeld zijn opgevallen dat de inwoners van Bantega zwaar 
verontrust zijn geraakt t.a.v. de mogelijke vestiging van een munitiedepot in de buurt van ons dorp. 
Er is heel veel onrust en zorgen omdat de gevolgen ons ernstig raakt, woonhuizen en bedrijven zullen 
bij doorgang moeten worden afgebroken en in de zones er omheen zullen beperkingen opgelegd 
worden. Beperkingen die van directe invloed zijn op de leefbaarheid van het dorp. Een groot deel van 
het grondgebied wat onder Bantega valt zullen de gevolgen ondervinden.  

Er is geen enkel maatschappelijk draagvlak in ons dorp en in de wijde omgeving. Dit is meer dan 
duidelijk geworden door de zeer hoge opkomst en reacties van inwoners uit Bantega tijdens de 
informatieavond in Joure op 21 nov. ’24. De woorden die waarnemend burgemeester Agricola aan 
het begin uitsprak raakten de kern van waar het om gaat. “het gaat om mensen, mensen die 
getroffen worden door onzekerheden. Neem de mensen serieus en luister naar hun. Geef 
duidelijkheid en wees eerlijk, speel geen spel met mensen”, woorden waarvan u als gemeenteraad 
nog meer inhoud aan kunt geven door naar de inwoners van uw gemeente te luisteren en hun te 
ondersteunen met alle middelen die u ter beschikking staan! 
Vervolgens heeft afgelopen zaterdagmiddag een groep van ruim 200 bewoners hun zorgen nogmaals 
met ons gedeeld na een spontane oproep van het bestuur van Plaatselijk Belang Bantega(PBB) om 
gezamenlijk op de foto te gaan voor het kombord Bantega i.h.k.v. ‘INWONERS VAN BANTEGA STAAN 
VOOR HUN DORP’ 

Het bestuur van PBB onderhoud zeer nauw contact met al haar inwoners en nu specifiek met de 
direct betrokken inwoners van Breedschar, Ringvaart en Grietenijdijk. We delen onze zorg en 
argumenten om de plannen van defensie te keren. Ook de plaatselijk belang besturen van Oosterzee 
en De Trije Doarpen zijn betrokken bij de verschillende overleggen en onderschrijven de zorgen en 
steunen ons in onze inzet. 

Nadat er eerder dit jaar door het ministerie van defensie melding was gemaakt van de aangewezen 
locaties voor een munitiedepot waaronder die van Bantega, heeft PBB een zienswijze ingediend 
waarin vooral meer duidelijkheid werd gevraagd over de invulling en gevolgen daarvan. Het is 
vervolgens lang stil gebleven van de kant van defensie. In de afgelopen maanden heeft PBB wel met 
regelmaat met wethouder Chris van Hes contact onderhouden, hij heeft ons zoveel als mogelijk was 
op de hoogte gehouden hoewel hij zelf daarin ook de beperkingen aan informatie vanuit het 
ministerie ervaarde. Het contact met de wethouder waarderen wij zeer, er is een open houding en 
vertrouwen dat we gezamenlijk een beter resultaat bereiken voor de inwoners van Bantega en 
omgeving en gemeente DFM dan dat we apart van elkaar de plannen aanvliegen.  

Bantega is een levendig dorp waar veel activiteiten samen voor- en door haar inwoners wordt 
georganiseerd. Wanneer als gevolg van de komst van het munitiedepot een gat wordt geslagen in 
deze mogelijkheden zal dit desastreuze gevolgen hebben. Natuurlijk, Bantega zal zich ook dan weer 
moeten oprichten en alles op alles willen zetten om als een gezonde leefgemeenschap samen dingen 
te ondernemen en te vieren. Maar de scherven die een flinke wond heeft veroorzaakt door de BOM 



die dit jaar is gevallen zal slechts langzaam helen. Want juist nu al verkeren tientallen gezinnen in 
onzekerheid over hun toekomst. Kunnen ze blijven wonen, kan het bedrijf nog verder, krijg je nog 
ergens een hypotheek voor, wat is de waardedaling van de panden in en rond Bantega? Nog veel 
meer onzekerheden zijn te benoemen, het knaagt en dat moet zo snel als mogelijk uit de weg 
geruimd worden.      

Dinsdag 10 december organiseert PBB een avond waarbij we informatie zullen delen met onze 
inwoners. Ook Chris van Hes heeft toegezegd aanwezig te zijn en zal uiteraard ook het woord voeren. 
U als gemeenteraadsleden bent ook van harte welkom. We stellen het op prijs dat u direct kunt 
kennisnemen van de zorgen die in Bantega leven. 
Natuurlijk komt op die avond ook aan de orde wat het bestuurlijk standpunt van de gemeente is in 
deze kwestie. De inwoners moeten weten wie hen gaat helpen in deze ‘! 

Op woensdag 27 november een de motie ‘Munysjedepot’ op de agenda van de gemeenteraad. Wij 
hebben deze motie nog aangescherpt door enkele tekstwijzigingen aan te brengen. Hierdoor kunt u 
zich nog sterker en duidelijker uitspreken door hier achter te gaan staan. Er zijn immers al 
onzekerheden genoeg rond Bantega, laat er niet nog eentje bijkomen…. 

Wij vragen u als leden van de gemeenteraad van De Fryske Marren u duidelijk uit te spreken tegen 
de komst van het munitiedepot. Een krachtig signaal van het gemeentelijk bestuur zal zeker 
meehelpen om de locatie Bantega te schrappen. Zoals al  

Als inwoners van Bantega rekenen wij op uw steun en dat u naast ons staat in onze strijd de plannen 
te keren.  

Met vriendelijke groet, 

Namens de inwoners van Bantega en wijde omgeving, 

Het bestuur van Plaatselijk Belang Bantega     


